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Q Hoe staat het ervoor met geneesmiddelentekorten

Algemeen

• Onlangs 6 april 2020 heeft het meldpunt

geneesmiddelentekorten en defecten de rapportage over

2019 van het Meldpunt geneesmiddelentekorten en

defecten bekend gemaakt

• Gebleken is dat er een verdubbeling heeft plaatsgevonden

van het aantal verwachte leveringsproblemen 3070 ten

opzichte van 1390 meldingen in 2018

• Het ging om 1965 verschillende geneesmiddelen

• Een melding hoeft niet te betekenen dat er daadwerkelijk

een tekort ontstaat

COVID 19

• De geneesmiddelenmarkt is door de gevolgen van

COVID 19 erg onvoorspelbaar geworden onder andere

door lockdowns en productieonderbrekingen in India en

China

• Het risico op geneesmiddelentekorten kan daardoor in de

komende maanden toenemen

Daarnaast is ook de wereldwijde vraag naar COVID 19

gerelateerde middelen waaronder IC medicatie sterk

toegenomen
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Goed inzicht in de voorraden en de verwachte vraag zijn

cruciaal om op tijd dreigende tekorten te signaleren en

preventieve actie te kunnen nemen

• Sinds enkele weken monitort het Landelijk

Coordinatiecentrum Geneesmiddelen LCG de voorraden

en vraag van de corona gerelateerde IC medicatie

• Daarnaast hebben de partijen in de gehele

geneesmiddelenketen1 ingestemd om ook voor de

algemene geneesmiddelenvoorziening een monitor in te

richten

• Hiermee worden ook niet corona gerelateerde

geneesmiddelen gemonitord

• Dit gebeurt tijdelijk namelijk zolang de coronacrisis

aanvullende risico s met zich meebrengt en is op

vriiwilliqe basis

• Partijen kunnen zo zelf preventief maatregelen nemen om

tekorten zoveel mogelijk te voorkomen

1
De leveranciers van geneesmiddelen de VIG BOGIN en GLN de groothandels BG Pharma VES de

Stichting Farmaceutische Kerngetallen de stichting Dutch Hospital Data DHD Farmanco en Farminform
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Q U communiceert helemaal niks over

geneesmiddelentekorten wat gaat u daar aan doen

De afgelopen weken is in de kamerbrieven over de stand

van zaken over COVID 19 aandacht geweest voor de

beschikbaarheid van geneesmiddelen

Aanvullend op het reguliere meldpunt

geneesmiddelentekorten en defecten van de IGJ en het

CBG is sinds enkele weken het Landelijk

Coordinatiecentrum Geneesmiddelen opgericht om de

beschikbaarheid van IC medicatie te monitoren

Daarnaast komt er vanaf 7 mei een tijdelijke monitor voor

de algemene geneesmiddelenvoorziening

Daarnaast zullen we in overleg met partijen vanaf juni

concrete afspraken maken om de ijzeren voorraad aan te

leggen
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Q Is er sprake van acute tekorten

• Voor geneesmiddelen waar tekorten dreigen heeft de IGJ

een tekortenbesluit gepubliceerd dat betekent dat deze

geneesmiddelen bijvoorbeeld uit het buitenland gehaald

mogen worden of dat deze geneesmiddelen onder

bepaalde voorwaarden door apothekers mogen worden

bereid

Op dit moment zijn er geen acute tekorten dat wil zeggen

geneesmiddelen waar geen alternatieven voor beschikbaar

zijn bekend
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Q Wanneer is de IJzeren Voorraad nu eindelijk eens

klaar

In de kamerbrief van 3 november heeft mijn voorganger

aangekondigd dat het aanleggen van een ijzeren voorraad

tijd nodig heeft circa 1 5 tot 2 jaar

De uitbraak van het COVID 19 virus heeft tot gevolg dat

het aanleggen van de ijzeren voorraad waarschijnlijk meer

tijd nodig heeft

Begin juni vindt overleg plaats met de werkgroep

geneesmiddelentekorten om de ijzeren voorraden te

bespreken

• Dan is ook het vervolgonderzoek van Gupta Strategists

gereed naar de financieringssystematiek van de ijzeren

voorraad

Het kabinet investeert 25 miljoen euro per jaar in de

ijzeren voorraad voor de periode 2020 2024 2025 met

een oploop in 2020

Een groot deel van de extra kosten zal door de firma s en

groothandels zelf worden gedragen

In de zomer zal ik de Kamer nader informeren over de

operationalisering van de ijzeren voorraad
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Q Gaat u meer productie naar Nederland Europa halen

Antwoord

Eerder was al duidelijk dat de geneesmiddelenketen

kwetsbaarder is geworden door het verminderen van het

aantal productielocaties in derde landen zoals China en

India en de verhoogde vraag op mondiaal niveau naar

geneesmiddelen

De uitbraak van COVID 19 heeft dit nog duidelijker

aangetoond

In de motie 25295 lid Marijnissen en Heerma is

gevraagd om een voorstel voor versterking en uitbreiding

van de productie van geneesmiddelen vaccins en

beschermingsmateriaal in ons land en in Europa

De Kamer zal voor de zomer een voorstel ontvangen over

de voorgestelde aanpak
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Q Krijgen we nog wel alle geneesmiddelen uit andere

landen

• Vanwege de sterke internationale dynamiek zijn ondanks

alle extra inspanningen tekorten nooit volledig uit te

sluiten

• Verminderde productiecapaciteit door lockdowns tekorten

aan grondstoffen en logistieke uitdagingen door

bijvoorbeeld exportverboden spelen daarin een grote rol

• Er vindt hierover veel contact plaats op diplomatiek

niveau zowel Europees als bilateraal

• Kortgeleden heeft de Indiase overheid de export van drie

partijen hydroxychloroquine naar Nederland goedgekeurd

• Dit is mede het resultaat van de goede diplomatieke

betrekkingen


